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Kaavoituspäällikkö Ilona Mansikka esitteli vihreän siirtymän 
vaihemaakuntakaavaa. Maakuntahallitus päätti 13.5.2024 käynnistää 
kaavan laadinnan. Laajan sidosryhmävuorovaikutuksen ja ajantasaisuuden 
arvioinnin pohjalta on valmisteltu uuden kaavakierroksen käynnistämistä. 
Keskusteluissa kuntien ja muiden sidosryhmien kanssa on noussut esiin 
tarve lainvoimaista Uusimaa-kaavaa täydentävän vihreän siirtymän teemoja 
edistävän vaihemaakuntakaavan laatimisesta, mm. toimintaympäristön 
nopeiden muutosten takia. Kuntakierroksella suunnittelu- ja 
selvitysteemoina korostuivat erityisesti aurinkoenergia, liikenne (radat, 
joukkoliikenteen kehittäminen, väylät sekä satama- ja tavaraliikenne), 
kaupan ohjaus, aluerakenneteemat (tulevat kasvusuunnat, keskusten ja 
kylien kehittäminen sekä hajarakentamisen hallinta), ilmastovaikutukset, 
kiertotalous sekä kaivosvaraukset. Tulevassa kaavatyössä käsitellään 
ainakin seuraavia keskeisiä aiheita:  
  

• Energia: energiantuotanto, siirtoverkot ja uudet energiaratkaisut 
(kuten pienydinvoima, vety)  
• Tekninen huolto: vesihuolto ja vesivarat  
• Elinkeinot: Teollisuus ja tuotanto, kiertotalous ja maa-aineshuolto  
• Liikkuminen: logistiikka ja pitkän matkan henkilöliikenne  
• Luonnon ja ympäristön voimavarat ja vetovoima: suojelualueet, 
ekologinen verkosto sekä metsäalueet/hiilensidonta.  
• Ilmastonmuutoksen hillintä ja sopeutuminen: mm. vaikutusten 
arvioinnissa   

Lisäksi läpileikkaavina näkökulmina kaavatyössä korostuvat mm. 
huoltovarmuus ja turvallisuus.   
  
Vihreän siirtymän vaihemaakuntakaava on tarkoitus laatia siten, että 
maakuntavaltuusto voi hyväksyä sen vuonna 2027. Mansikka korosti 
Uusimaa 2025- kaavan olevan edelleen lainvoimainen ja sitä täydennetään 
uuden kaavan mukaisilla teemoilla. Tavoitteena on myös tiivis yhteistyö 
rinnakkain etenevien kaava- ja MAL2027- sekä Uusimaa-
ohjelmaprosessien kesken. Lopuksi Mansikka totesi EU-säännöksillä 
olevan merkittävä vaikutus kaavoitukseen. Liitossa arvioidaan parhaillaan 
uuden ennallistamisasetuksen vaikutuksia.   
  
Merkittiin esitys tiedoksi.   
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